
ВСЕУКРАЇНСЬКИЙ АГРАРНИЙ ФОРУМ

асвідчити підтримку учас�
никам Форуму прибули:
Міністр аграрної політи�
ки та продовольства Украї�

ни Микола ПРИСЯЖНЮК, за�
ступник Міністра доходів та
зборів України Андрій ІГНАТОВ,
заступник Голови Державного
агентства земельних ресурсів Ук�
раїни Євген БЕРДНІКОВ, Пер�
ший віце�президент Національ�
ної академії аграрних наук
України Ігор ГРИНИК, академік
НААНУ Сергій КВАША, голова
департаменту агропромислового
розвитку Харківської обласної
державної адміністрації Віталій
ПАНОВ, начальник відділу Дер�

жавної реєстрації речових прав
на нерухоме майно Головного уп�
равління юстиції у Харківській
області Міністерства юстиції Ук�
раїни Андрій АКМАЄВ, Герой
України, голова Харківської об�
ласної організації Аграрного со�
юзу України Анатолій КРИВО�
РУЧКО, голова Ради Директорів

асоціації «Союз птахівників Ук�
раїни», Президент асоціації кор�
мовиків України Олександр БА�
КУМЕНКО та Президент
Української Аграрної Конфеде�
рації Леонід КОЗАЧЕНКО.

— Наше зібрання відбувається
у відповідальний період для се�
лянина, який вже розпочав цикл
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Наприкінці квітня у Харкові вперше відбувся Всеукраїн�
ський аграрний форум. Понад 500 представників усіх галузей
агропромислового комплексу України, зокрема, керівники та
спеціалісти сільськогосподарських підприємств та агрохол�
дингів, тваринницьких комплексів і птахофабрик, фермери,
працівники переробних підприємств, представники громад�
ських організацій і урядових структур, науковці і бізнесмени
обговорили нагальні проблеми аграрного сектору.
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сільськогосподарського вироб�
ництва, однак за рахунок непро�
думаних кроків влади опинився
у вкрай неоднозначній ситуації,
яка ставить його у скрутне ста�
новище, несе у собі реальну за�
грозу для національної продо�
вольчої безпеки, тому потребує
негайного вирішення, — наголо�
сив, відкриваючи Форум, голова
Аграрного союзу України Генна�
дій Новіков.

На порядку денному першого
масштабного зібрання аграріїв
значилися найгостріші проблеми
галузі. Зокрема, говорили про
актуальні питання земельних від�
носин, проблеми реєстрації дого�
ворів оренди та оподаткування
підприємств агропромислового
комплексу. 

Найактивнішою була дискусія
навколо можливого скасування
податкових преференцій для ви�
робників сільгосппродукції. Ціна
питання — 19 млрд гривень, які
аграрії наразі залишають в своє�
му розпорядженні за рахунок
ПДВ та фіксованого сільського�
сподарського податку, що забез�
печує помітні темпи зростання
галузі. 

Заступник Міністра доходів та
зборів України Андрій Ігнатов
своїм виступом конструктивно
підтримав учасників Форуму, чим
викликав бурхливу реакцію і ова�
ції зали. Він заявив, що жодна з
ініціатив Міністерства доходів та
зборів України не була направ�
лена на дестабілізацію роботи
сільськогосподарських підпри�
ємств і закликав учасників Фо�
руму визначитися в суперечнос�
тях диспропорцій при накладенні
пільг, аби виключити підміну
понять. Для цього, за його сло�
вами, необхідно розділити учас�
ників ринку сільськогосподар�
ської продукції, визначити склад
пільг та їх користувачів і провес�
ти аналіз діючих пільг в розрізі
підгалузевих структур сільського
господарства. Андрій Ігнатов за�
уважив, що саме галузь сільсь�
кого господарства показала най�

вищу ефективність застосування
пільг. Він також відзначив, що ті
пільги, які будуть сприяти без�
підставному збагаченню та ухи�
ленню від сплати податків по�
винні бути переглянуті, однак
гарантував, що справедливі піль�
ги для сільгоспвиробників зали�
шаться.

— Я вітаю ініціативу прове�
дення такого форуму. Так, акти�
візація в Україні ролі сільсько�
господарських асоціацій вже дає
певні результати. Своєю чергою,
Президент Віктор Янукович дав
завдання поглибити діалог з про�
фесійними агровиробниками,
асоціаціями. І таким чином, ви�
робити компроміс щодо вирі�
шення ключових завдань. Разом
ми знайдемо правильний підхід
та врахуємо всі можливості й зав�
дання аграрного сектору, — наго�
лосив у своєму виступі Микола
Присяжнюк.

Міністр аграрної політики та

продовольства підтримав учас�
ників Форуму у необхідності збе�
реження пільгового режиму опо�
даткування для аграріїв. Водно�
час у Міндоходів висловили го�
товність до діалогу з сільгоспви�
робниками та їх профільними
об'єднаннями. 

Заступник Голови Держзем�
агентства України Євген Берд�
ніков зазначив, що за рік було
прийнято багато нововведень у
сфері земельних відносин, які
сприятимуть розвитку агропро�
мислової галузі України. Допо�
відач зупинився на нагальних
проблемах реєстрації земельних
ділянок сільськогосподарського
призначення та прав оренди на
них, на необхідності розробки
проектів землеустрою, що за�
безпечують еколого�економічне
обґрунтування сівозмін та впо�
рядкування угідь, наголосивши,
що саме це дозволить зберегти
сільськогосподарські землі Украї�

У часники зібрання прийняли звернення до Президента Украї�
ни, резолюцію, створили координаційну раду і вирішили, що

Всеукраїнський аграрний форум буде проводитися щорічно. 
Констатуючи низку серйозних перешкод для функціонування

галузі, учасники форуму у своєму зверненні до Віктора Януковича
покладають значні сподівання на зусилля органів законодавчої та
виконавчої влади щодо їх подолання, зокрема в частині врахування
таких пропозицій: 

Невідкладно створити спільну робочу групу із представ�
ників Міністерства аграрної політики та продовольства,
Державного агентства земельних ресурсів, Державної
реєстраційної служби та зацікавлених асоціацій агропро�
мислового комплексу з метою напрацювання пропозицій
щодо усунення недоліків реєстрації земельних ділянок
сільськогосподарського призначення та прав оренди на
них. 

Встановити п'ятирічний мораторій на перегляд податко�
вого законодавства в АПК. 

Відстрочити нарахування штрафних санкцій за нерозроб�
лення проектів землеустрою, що забезпечують еколого�
економічне обґрунтування сівозміни, та впорядкування
угідь до 1 січня 2016 року. 
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